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4*1. Επίθετα λέγονται οι λέξεις που προσδιορίζουν τα ουσιαστικά. Δηλ. το επίθετο φανερώνει
ορισμένα χαρακτηριστικά ενός ουσιαστικού που το κάνουν να διακρίνεται από άλλα όμοιά του.

A long river. / A high mountain. /  A big city. /  Give me the red book, please.

4*2. Classes of Adjectives. Τα επίθετα κατατάσσονται στα εξής δέκα είδη:

1) Descriptive adjectives = Περιγραφικά επίθετα
2) Possessive adjectives = Κτητικά επίθετα
3) Demonstrative adjectives = Δεικτικά επίθετα
4) Relative adjectives = Αναφορικά επίθετα
5) Interrogative adjectives = Ερωτηματικά επίθετα
6) Emphatic adjectives = Εμφατικά επίθετα
7) Proper adjectives = Κύρια επίθετα
8) Adjectives of Quantity = Ποσοτικά επίθετα

(Numeral, Indefinite) (Aριθμητικά, Αόριστα)
9) Indefinite adjectives = Αόριστα επίθετα
10) Articles = Αρθρα

4*3. Descriptive adjectives (Περιγραφικά επίθετα).
Τα περιγραφικά επίθετα αποτελούν την κύρια, και μεγαλύτερη, κατηγορία των επιθέτων. Αυτά και

μόνον σχηματίζουν παραθετικά.
4*4. Στην αγγλική γλώσσα το επίθετο έχει τον ίδιο τύπο σε όλα τα γένη, αλλά και στους δύο αριθμούς.

Δεν υπάρχουν καταλήξεις που να φανερώνουν το γένος ή τον αριθμό (ενικό ή πληθυντικό).

A good father. = Ενας καλός πατέρας.
A good mother. = Μία καλή μητέρα.
A good book. = Ενα καλό βιβλίο.
A good teacher. = Ενας καλός καθηγητής. // Μία καλή καθηγήτρια.
The good fathers. = Οι καλοί πατέρες.
The good mothers. = Οι καλές μητέρες.
The good books. = Τα καλά βιβλία.
The good teachers. = Οι καλοί καθηγητές //  Οι καλές καθηγήτριες.

4*5. Use and position of adjectives. - Χρήση και θέση των επιθέτων.
Το επίθετο χρησιμοποιείται κατά τρεις τρόπους:
(1).  Attributively (ως επιθετικός προσδιορισμός).

Τότε μπαίνει αμέσως πριν το ουσιαστικό το οποίο προσδιορίζει (και μετά το άρθρο).

An interesting book.
Give me the red pencil, please.
Robert bought a small boat.
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(2). Predicatively (ως κατηγορούμενο). Διακρίνονται δύο περιπτώσεις.

  i) Subjective complement (συμπλήρωμα της εννοίας του υποκειμένου). Τότε μπαίνει αμέσως μετά το
ρήμα.

That book is easy.  //  His face became red.  //  The sky is not blue today.

 ii) Objective complement (συμπλήρωμα της εννοίας του αντικειμένου). Τότε μπαίνει αμέσως μετά το
αντικείμενο.

  i) He painted the chairs red.
 ii) The carpenter made the table round.
iii) The architect made the rooms small.

(3). Parenthetically (κατ’ επεξήγηση). Στην περίπτωση αυτή σπανίως χρησιμοποιείται ένα επίθετο
μόνο του. Συνήθως χρησιμοποιούνται δύο ή περισσότερα επίθετα και μπαίνουν ανάμεσα σε
κόμματα. Τα επίθετα που χρησιμοποιούνται κατ’ επεξήγηση, μπορούν να μπουν πριν ή μετά από το
ουσιαστικό που προσδιορίζουν.

 i) The soldiers, tired and hungry, entered the deserted village.
Tired and hungry, the soldiers entered the deserted village.

ii) The knife, long and sharp, lay on the table.
Long and sharp, the knife lay on the table.

(4). As an Adjective-Subjunct (Επιρρηματικός προσδιορισμός άλλου επιθέτου). Στην περίπτωση
αυτή, τα δύο επίθετα έχουν σχεδόν ταυτόσημη έννοια. Το πρώτο επίθετο λειτουργεί ως
επιρρηματικός προσδιορισμός, ενώ παράλληλα διατηρεί τον επιθετικό χαρακτήρα του.

 i) The door was wide open.
ii) It was a freezing cold night ...

4*6. Nouns used as Adjectives.
Σε πολλές περιπτώσεις, όταν δεν υπάρχει αντίστοιχο επίθετο, ή για να αποδοθεί με μεγαλύτερη

ακρίβεια το νόημα, παρατηρούμε ότι ένα ουσιαστικό χρησιμοποιείται πριν από κάποιο άλλο
ουσιαστικό ως Επιθετικός προσδιορισμός. Τότε γίνεται μερικός μετασχηματισμός του
ουσιαστικού που χρησιμοποιείται ως Επιθετικός προσδιορισμός.

4*7. Partial transformation of a noun. (Μερικός μετασχηματισμός ουσιαστικού).
`Οταν ένα ουσιαστικό χρησιμοποιείται ως επιθετικός προσδιορισμός δεν αποκτά όλες τις ιδιότητες

των επιθέτων. Δεν έχει παραθετικά.
Ας εξετάσουμε τις ακόλουθες προτάσεις:

 i) Mr Smith employed two young drivers last week.
ii) Mr Brown employed two bus drivers last week.

Στην πρόταση (i) υπάρχει ο επιθετικός προσδιορισμός young.
(επίθετο)

Στην πρόταση (ii) υπάρχει ο επιθετικός προσδιορισμός bus.
(ουσιαστικό χρησιμοποιούμενο ως επίθετο)
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Αλλά, ενώ μπορούμε να πούμε:
 a young driver / two younger drivers / two youngest drivers,

δεν μπορούμε να πούμε, κατ’ αναλογία,
    a bus driver / two   buser drivers / two   most bus drivers.

4*8. `Οταν υπάρχει επίθετο πριν από δύο ουσιαστικά, το επίθετο μπορεί να προσδιορίζει το πρώτο ή
το δεύτερο ουσιαστικό.

(1). `Οταν το επίθετο προσδιορίζει το πρώτο ουσιαστικό, το επίθετο και το πρώτο ουσιαστικό
συνδέονται με ενωτικό σημείο (hyphen).

 i) The driver of the black bus was Italian.
ii) The black-bus driver was Italian.

Ο οδηγός του μαύρου λεωφορείου ήταν ιταλός.

Πληθυντικός. Στην περίπτωση αυτή, το σύνθετο ουσιαστικό (που χρησιμοποιείται ως επιθετικός
προσδιορισμός) μπαίνει στον ενικό αριθμό.

 i) Singular: The drivers of the black buses were Italian.
ii) Plural: The black-bus drivers were Italian.

Οι οδηγοί των μαύρων λεωφορείων ήταν ιταλοί.

(2). `Οταν το επίθετο προσδιορίζει το δεύτερο ουσιαστικό, το επίθετο και το ουσιαστικό δεν
συνδέονται με ενωτικό σημείο (-).

 i) The black driver of the lorry was very young.
ii) The black lorry driver was very young.

Ο μαύρος οδηγός του φορτηγού ήταν πολύ νέος.

Πληθυντικός. Στην περίπτωση αυτή, κατά την μετατροπή, το ουσιαστικό που χρησιμοποιείται ως
επιθετικός προσδιορισμός (lorry) μπαίνει στον ενικό αριθμό.

 i) The black drivers of lorries were very young.
ii) The black lorry drivers were very young.

Οι μαύροι οδηγοί των λεωφορείων ήταν πολύ νέοι.

(3). `Οταν το ουσιαστικό το οποίο χρησιμοποιείται ως επιθετικός προσδιορισμός φανερώνει
ποσότητα / βάρος / μέτρο / αξία

    και πριν απ’ αυτό υπάρχει αριθμητικό επίθετο, τότε το ουσιαστικό αυτό μπαίνει στον ενικό αριθμό.
Στην περίπτωση αυτή, το αριθμητικό επίθετο και το ουσιαστικό που ακολουθεί συνδέονται με
ενωτικό σημείο (hyphen).

  i) a note of twenty pounds  a twenty-pound note
 ii) a distance of six miles  a six-mile distance
iii) a weight of forty kilos  a forty-kilo weight
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(4). `Οταν το ουσιαστικό που χρησιμεύει ως επιθετικός προσδιορισμός έχει μόνο πληθυντικό αριθμό,
τότε παραμένει ο πληθυντικός.

A train for goods (τρένο εμπορευμάτων)  A goods train
The department of clothes (τμήμα ενδυμάτων)  The clothes department

4*9. Adjectives used as Nouns (Επίθετα χρησιμοποιούμενα ως ουσιαστικά).
Ορισμένα περιγραφικά επίθετα τα οποία φανερώνουν ιδιότητα ή κατάσταση που χαρακτηρίζει μια ομάδα

ατόμων ή πραγμάτων, συχνά χρησιμοποιούνται ως ουσιαστικά.
`Οταν ένα επίθετο αυτής της κατηγορίας χρησιμοποιείται ως ουσιαστικό, τότε αποκτά σημασία

ουσιαστικού πληθυντικού αριθμού. Στην περίπτωση αυτή, πριν από το επίθετο χρησιμοποιείται το
οριστικό άρθρο “the”.

 i) The strong should protect the weak.
Οι ισχυροί πρέπει να προστατεύουν τους αδύνατους.

ii) The poor should be helped by the state.
Οι φτωχοί πρέπει να βοηθούνται από το κράτος.

 iii) He decided to give out his fortune to the poor of his town.
Αποφάσισε να δώσει την περιουσία του στους φτωχούς της πόλης του.

4*10. Partial transformation of an adjective (Μερικός μετασχηματισμός επιθέτου).
Οταν ένα επίθετο χρησιμοποιείται ως ουσιαστικό συντελείται ένας μετασχηματισμός, ο οποίος δεν είναι

ολικός.
(1). Το επίθετο δεν παίρνει κατάληξη πληθυντικού αριθμού.
(2). Δεν προσδιορίζεται από κτητικό επίθετο (Possessive adjective).  Εξαίρεση αποτελούν τα επίθετα

“poor” και “young” (= babies).

The cat and her young were playing in the garden.
Η γάτα και τα μικρά της έπαιζαν στον κήπο.

Σημείωση. Οταν η Μετοχή (Participle) χρησιμοποιείται  ως επίθετο, ισχύουν οι ίδιοι ως άνω κανόνες.

4*11. Adjectives and nouns produced from the same root. Ουσιαστικά και επίθετα τα οποία παράγονται
από την ίδια ρίζα συνήθως έχουν διαφορές στο νόημα.

  i) a nervous doctor (adjective) = νευρικός γιατρός
a nerve doctor (noun) = νευρολόγος

 ii) a beautiful shop (adjective) = ωραίο κατάστημα
a beauty shop (noun) = κατάστημα καλλυντικών


